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KNVB-norm te laag
De huidige norm van de KNVB staat voor natuur-
grasvelden nog steeds op 250 uur. Volgens Van der 
Veen is dat te laag. In de praktijk kunnen er gemak-
kelijk meer uren op een natuurgrasveld gemaakt 
worden, mits men het onderhoud van de velden 
serieus neemt. Daarom is Van der Veen ook een 
groot voorstander van de normering van sport-
velden, waaraan momenteel gewerkt wordt.  
De kwaliteit van de velden zal hierdoor zeker 
toenemen. Vakmanschap van de fieldmanagers 
en een goed onderhoudsbudget zijn de sleutel-
woorden. Kleinere gemeentes zouden kunnen 
samenwerken om de graskennis van hun mensen 
op peil te houden. Rotterdam werkt met een 
onderhoudsbudget van ca. 12.000 euro per veld; 
daarmee kun je natuurgras prima onderhouden 
en ervoor zorgen dat op een mooie mat gespeeld 
wordt, aldus Van der Veen.

Grasgids leidend
De Grasgids is de basis voor Jur van der Veens  
grasmengselkeuze. Vooral bestendigheid tegen 
betreding is een belangrijke eigenschap. Wel ziet 
hij dat het de laatste jaren soms moeilijker is om  
de grasmat altijd in goede staat te houden.  
We krijgen in ons land steeds meer te maken met 
andere weersomstandigheden. Herstelvermogen 
en standvastigheid zijn dan ook belangrijke criteria 
bij zijn keuze voor het juiste grasras. Onderzoek 
onder Nederlandse omstandigheden blijft daarbij 
voor hem de leidraad.
Hybridevelden bieden zeker mogelijkheden
De laatste maanden was de gemeente Rotterdam 
in het nieuws omdat ze de hybridevelden gaat 
vervangen door kunstgrasvelden. Jammer, volgens 
Jur van der Veen, want hybridevelden vormen 
juist de ideale oplossing voor verenigingen die te 
weinig speeluren hebben voor een kunstgrasmat. 
Maar ook hier geldt: het juiste product combineren 

met het juiste onderhoud. Als dat niet gebeurt, 
zijn er soms teleurstellingen en dat is zeker niet 
nodig. Iedereen speelt toch het liefst op een mooie 
geurende natuurgrasmat. Menig Nederlandse top-
voetballer is hier groot mee geworden en elders in 
Europa zien we kunstgras ook niet terugkomen.

Kortere periode groot onderhoud
In de zomer wordt de periode van het groot onder-
houd steeds korter. Dit vergt de nodige creativiteit 
van de fieldmanager. De snelheid van de opkomst 
vormt hierbij het criterium voor de juiste keuzes. 
Soms moet er na acht weken alweer een volwaar-
dige mat liggen. Als fieldmanager moet je dan ook 
altijd goed om je heen kijken om de juiste keuzes 
te maken voor aanleg en onderhoud.

Jur van der Veen van de gemeente Rotterdam is 

duidelijk in zijn uitspraak: natuurgras zou veel 

beter tot zijn recht kunnen komen. Hij beseft 

echter ook dat menige club te maken heeft met 

te beperkte onderhoudsbudgetten. En daar 

wringt de schoen. In Rotterdam heeft Van der 

Veen nog voldoende mogelijkheden, en dan zie 

je dat er op een natuurgrasveld met gemak 350 

à 400 uur gehaald kan worden.
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